
 بيان صحفي  

 التشغيل التجريبي لمصنع شرائح البطاطس 

  

في حدث مهم يصب في استراتيجية شركة الجوف للتنمية الزراعية للتحول من شركة زراعية  

إلى شركة زراعية صناعية والمحافظة على الريادة في زراعة وصناعة شرائح البطاطس فقد 

ويعتبر هذا المصنع من الصروح الصناعية التي    ، تم التشغيل التجريبي لمصنع شرائح البطاطس

من   أكثر  الإنتاجية  تبلغ طاقته  إذ  الشركة  بها  منتج شرائح    35,000تفخر  السنة من  في  طن 

 البطاطس ذو الجودة العالية والتي تنافس بها المنتجات العالمية.  

ية من الأتمتة.  وتم تصميم المصنع على أحدث التقنيات العالمية وبمواصفات عالمية ودرجة عال

كما يعتمد المصنع على إمداد المادة الخام من البطاطس من مزارع شركة الجوف بشكل رئيسي  

 لتغطية احتياجاته الإنتاجية على مدار العام. 
 

في  ويصب  المملكة  في  المصانع  أكبر  من  البطاطس  لشرائح  الجوف  شركة  مصنع  ويعتبر 

توى المحلي وتقليل كمية الاستيراد لهذا المنتج  في زيادة المح  2030استراتيجية رؤية المملكة  

مما يساعد في الميزان التجاري ويوفر سلعة غذائية مهمة لشريحة واسعة من المستهلكين في  

 المملكة العربية السعودية. 

وتشكر شركة الجوف للتنمية الزراعية ممثلة برئيس وأعضاء مجلس إدارتها وإدارتها التنفيذية  

والمياه والزراعة  البيئة  الشريفين وولي عهده الأمين ممثلة في وزارة  الحرمين  حكومة خادم 

الصناعة والثروة المعدنية وأمارة منطقة الجوف على الدعم  ووزارةوصندوق التنمية الزراعية 

 لإكمال هذا المشروع.  غير المحدود

وسوف تواصل شركة الجوف عملها الدؤوب بإذن الله في أن تكون ركن هام من أركان توفير  

جوف والتي تعتبر سلة الغذاء في المملكة بتوجيهات صاحب السمو الملكي  الغذاء في منطقة ال

 .الأمير فيصل بن نواف بن عبد العزيز أمير منطقة الجوف

 

 



 

Press Release 

Commissioning of JADCO French Fries Factory 

 

In an important event that aligns with the strategic vision of Al-Jouf Agricultural Development 

Company to transition from an agricultural company to an agro-industrial company and maintain 

leadership in potato cultivation and processing, the company has started the commencement of 

the commissioning operation of its potato French fries factory. This factory is considered one of 

the industrial landmarks that the company takes pride in, with an annual production capacity of 

over 35,000 tons of high-quality French fries' potato that compete with global products. 
 

The factory has been designed with the latest global technologies, international specifications, 

and a high degree of automation. It primarily relies on the supply of raw potatoes from Al-Jouf's 

farms to meet its production needs throughout the year. 
 

Al-Jouf's French fries potato factory is one of the largest factories in the Kingdom, aligning with 

the  Vision 2030 to increase local content and reduce imports of this product which contributes 

to the trade balance and provides an essential food commodity for a wide segment of consumers 

in the Kingdom of Saudi Arabia. 
 

The Chairman, Board of Directors, Executive Management of Al-Jouf Agricultural Development 

Company would like to extend its gratitude to the government of Saudi Arabia represented by the 

Ministry of Environment, Water, and Agriculture, the Agricultural Development Fund, the Ministry 

of Industry and Mineral Resources, and Emirate Of Al-Jouf Province for their unlimited continuous 

support to make this project a reality. 
 

With the grace of Allah, Al-Jouf Agricultural Development Company will continue its diligent work 

to become a vital pillar in providing food security for Saudi Arabia in Al-Jouf region, which is 

considered the food basket of the Kingdom, under the guidance of HRH Prince Faisal bin Nawaf 

bin Abdulaziz, the Governor of Al-Jouf Region. 


